
Vragen FvD voor Commissie Ruimte 15 januari 2021 nav brief GS 8 december 2020 over Programmaplan Natuur, de 
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Vragen Commissie Ruimte Antwoorden 

Agendapunt 8 

Opmerking: Het Programmaplan Natuur is akkoord bevonden op 7 december 
2020 en is het resultaat van overleg IPO en de Minister van LNV. Het programma 
natuur 2021-2030 maakt onderdeel uit van de landelijke structurele aanpak stikstof 
zoals deze in de kamerbrief van 24 april jl. (kamerstuk 35334, nr. 82) is verwoord 

1. Klopt het dat dat over de periode tot 2027 de provincies gezamenlijk 80.000
ha natuur moeten gaan ontwikkelen?

2: Hoeveel natuur heeft Zeeland volgens de gehanteerde definitie van het 
uitvoeringsplan Natuur? 

3: Gesteld dat Zeeland van die 80.000 ha er 3% moet waarmaken, dan zou 
dat 2.400 ha zijn. Waar komt die 2.400 ha 
vandaan? 

4: Hoeveel zal de aankoop van de 2.400 ha per ongeveer kosten? 

5: Stel dat de aankoop € 75.000 per ha is. Klopt het dan dat de verwerving 
dan alleen al € 180 mln kost? 

6: Klopt het dat in het kader van dit plan slechts 84% van de kosten worden 
vergoed? Als dat zo is dan is de vergoeding € 151 mln, dan moet er toch  
€ 29 mln. uit de eigen tas gehaald worden? 

7:  Klopt het dat er een totaal budget is van € 2,85 mld.? Klopt het dat 2%-5% 
van dat budget in potentie voor Zeeland is bestemd? Klopt het dan er van 
het rijk tussen de € 57 mln. tot € 142,5 mln. voor het programma plan 
natuur te verwachten is? 

8:  Als het Rijk slechts 84% van de kosten vergoed, staat de Provincie dan niet 
aan de lat voor € 11 mln. tot € 27 mln? 
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9:  Klopt het dat de maximale bijdrage van het Rijk inclusief de eigen bijdrage 
(totaal € 170 mln), niet eens voldoende is om de vereiste grondaankoop te 
financieren? 

 

10: Hoeveel kost het per ha om landbouwgrond om te zetten in natuurgrond?  

11: Als er 2.400 ha wordt omgezet in natuur hoeveel bedragen die 
omzettingskosten dan? Kunt u het cijfer per ha 
onderbouwen? 

 

 Onder het moto van “Bevordering van de duindynamiek’ heeft er op de kop 
van Schouwen een enorme kaalslag van bomen 
plaatsgevonden (zie onder). Op Oranjezon op Walcheren heeft er op “de 
Papieren Zolder” in het kader van ‘herstel van de 
hier oorspronkelijk gelegen natte duinvallei’ eveneens een enorme kaalslag 
van bomen plaatsgevonden (zie boven). De 
duinvallei werd opengemaakt door de stikstofrijke bodem te “plaggen” en de 
grond die hieruit vrijkomt zal worden benut om 
een deel van het kanaal te dempen. Die laatst vermelde werkzaamheden 
vonden plaats in opdracht van de Provincie 
Zeeland, in het kader van het programma PAS (Programmatische Aanpak 
Stikstof). Daarbij werd gewerkt met zwaar 
materieel 

 

12:  Hoe groot is de stikstofwinst geweest bij de kaalslag in de ‘Kop van 
Schouwen’ en de ‘Papieren Zolder”? 

 

13:  Wat was het effect van de inzet van zwaar materieel qua stikstof?  
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14: Wanneer zal er ten opzichte van de oude situatie ‘break-even’ worden 
gedraaid op het gebied van stikstof? 
 

 

15:  Hoeveel ha’s grond waren er bij die twee operaties betrokken en hoe hoog 
waren de kosten voor beide operaties? 

 

16: Is er een kosten-batenanalyse geweest te aanzien van deze twee kaalslag-
projecten? Zo ja, dan verzoeken wij u deze aan de leden van de Commissie 
Ruimte te doen laten toekomen. 
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